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Registratienr.  
Aan leden raad 
Afkomstig van Burgemeester en wethouders 
Datum 19 december 2023 
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 Beantwoording schriftelijke vragen fractie FlorAalsmeer inzake de Drechtdoorsteek 
  

 
Op 5 december 2023 heeft de fractie FlorAalsmeer onderstaande vragen ingediend inzake 
de Drechtdoorsteek. 
 
Het onderzoek naar een mogelijk Drechtdoorsteek is een initiatief van de gemeenten 
Aalsmeer, Nieuwkoop en Uithoorn, waarbij de gemeente Kaag en Braassem als agendalid 
optrad. De gemeenteraad van Aalsmeer heeft ingestemd met een onderzoek naar de 
mogelijkheden welke in 2017 zijn gepresenteerd. Vanwege de hoge kosten is er geen 
vervolg geweest hierop, en heeft de raad geen besluit voorgelegd gekregen of genomen 
hier doorgang aan te geven. Het project was op zichzelf staand, en géén onderdeel van de 
Westeinderscheg. Ook over dit laatste, het onderdeel laten uitmaken van het 
Werkprogramma Westeinderscheg, heeft de gemeenteraad géén raadsvoorstel ontvangen 
of besluit genomen. 
 

1. Waarom is besloten de Drechtdoorsteek deel uit te laten maken van het 
Werkprogramma Westeinderscheg? 

De Drechtdoorsteek is een mogelijke regionale vaarverbinding i.c.m. het versterken van de 
recreatieve functie van de Westeinderscheg en bevindt zich op de grens van 3 gemeenten, 
2 provincies en 2 waterschappen. De Drechtdoorsteek sluit aan bij de opgaven van de 
Westeinderscheg; het verbeteren van de leefbaarheid, groenblauwe kwaliteit en 
recreatieve verbindingen. Door de Drechtdoorsteek op te nemen in het Werkprogramma 
Westeinderscheg wordt de slagkracht verhoogd en kan gezamenlijk vanuit het 
trekkerschap van de provincie Noord-Holland worden gewerkt aan het vergroten van de 
leefbaarheid, recreatiemogelijkheden en groenblauwe dooradering rondom Aalsmeer en in 
de regio. 

De Westeinderscheg bevindt zich in drie NOVEX-gebieden; Schiphol, Groene Hart en MRA. 
Novex-gebieden zijn gebieden die aangewezen zijn voor ruimtelijke transitie en waar een 
apart ontwikkelperspectief voor nodig is. De DDS maakt letterlijk de verbinding tussen de 3 
NOVEX-gebieden en via de Westeinderscheg met het Groene Hart. Zowel de 
Rijksprogramma’s als deze NOVEX-gebieden hebben gelijke doelstellingen over 
bijvoorbeeld het verbeteren van de leefomgevingskwaliteit, recreatieve mogelijkheden en 
biodiversiteit. Via de NOVEX-gebieden kan onderzocht worden welke middelen beschikbaar 
zijn voor deze regionale ontwikkeling. 

2. Wie heeft besloten om de Drechtdoorsteek deel uit te laten maken van het 
Werkprogramma Westeinderscheg? 
• Waarom is de raad niet betrokken bij deze besluiten? 
• Waarom is de raad hier niet van op de hoogte gesteld? 

In december 2021 is door diverse overheden, waaronder Aalsmeer, ingestemd met het 
Gebiedsconvenant Westeinderscheg en deelname aan het regionaal programma 
Westeinderscheg. Het college van Aalsmeer heeft daartoe indertijd besloten en oud-
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wethouder Van Rijn is toen door de burgemeester gemachtigd om het Gebiedsconvenant 
Westeinderscheg namens het college te ondertekenen. 
Vervolgens is ambtelijk een concept werkprogramma voorbereid, waarbij vanuit de diverse 
gemeenten projecten zijn aangedragen, waaronder de DDS. Dit Werkprogramma 
Westeinderscheg is op 22 februari 2023 door alle deelnemende partijen in het Bestuurlijk 
Overleg Westeinderscheg vastgesteld op basis van het Gebiedsconvenant Westeinderscheg. 
Het Werkprogramma Westeinderscheg biedt de basis voor het uitwerken en uitvoeren van 
diverse acties en projecten van de deelnemende partijen, waaronder de gemeente 
Aalsmeer, voor de korte, middellange en lange termijn.  
 

3. Wie heeft besloten dat de Drechtdoorsteek onderdeel is gaan uitmaken het 
Werkprogramma  Westeinderscheg? Zelfde vraag als hierboven. 
• Waarom is de raad niet betrokken bij deze besluiten? 
• Waarom is de raad hier niet van op de hoogte gesteld? 

4. Op welk moment en van wie heeft de voormalige portefeuillehouder het 
mandaat over besluiten aangaande de Drechtdoorsteek gekregen? 

• Waarom is de raad niet betrokken bij deze besluiten? 
Waarom is de raad hier niet van op de hoogte gesteld? 

In deze fase zijn er geen besluiten genomen ten aanzien van de Drechtdoorsteek anders 
dan een ambtelijke verkenning van de nationale en regionale opgaven en in hoeverre deze 
spelen in het gebied rondom de Drechtdoorsteek en in hoeverre (nieuwe) opgaven al dan 
niet gekoppeld zouden kunnen worden. Er zijn geen nieuwe onderzoeken uitgevoerd. Het 
bureau Defacto heeft in opdracht (en betaald door) het Coördinatiebureau Groene Hart een 
analyse gemaakt van bestaande water gerelateerde data op nationale schaal en in kaart 
gebracht welke opgaven mogelijk spelen in het gebied rondom de Drechtdoorsteek. 
 

5. Waarom heeft er geen tussentijdse berichtgeving plaatsgevonden? 
  
Op 9 januari 2024 wordt de Drechtdoorsteek besproken in de Beeldvormende Commissie.  
  
Begin 2019 is de raad geïnformeerd over het Kansenonderzoek en de Marktverkenning. 
Eind 2019 is de raad geïnformeerd dat er regionaal de wil en ambitie is om een 
Drechtdoorsteek met recreatieve gebiedsontwikkeling te ontwikkelen, maar dat er toen 
onvoldoende investeringsbereidheid was. Er is toen ook besloten eerst een integrale visie 
te ontwikkelen voor de Westeinderplassen. Daarna is er een 1e fase voor een gebiedsvisie 
voor de Westeinderplassen opgeleverd, maar is niet verder gegaan met de 2e fase. In 
september 2022 heeft Robert van Rijn opnieuw aandacht gevraagd voor de DDS tijdens het 
Groene Hart jaarevenement. Naar aanleiding van nationale en regionale opgaven 
(NOVI/NOVEX) is toen i.s.m. het Coördinatiebureau Groene Hart en het projectteam van de 
Westeinderscheg (provincie Noord-Holland) besloten om samen met de regio te verkennen 
welke opgaven spelen in het gebied rondom de Drechtdoorsteek en aan welk 
maatschappelijk rendement de Drechtdoorsteek kan bijdragen. In 2023 hebben een aantal 
werksessies plaatsgevonden. Dit traject is eind 2023 afgerond en de resultaten, welke 
opgaven spelen in het gebied rondom de Drechtdoorsteek, worden op 9 januari 2024 
toegelicht in de Beeldvormende Commissie.  
 

6. Op welke basis is besloten dit project door te zetten? 
• Waarom is de raad niet betrokken bij deze besluiten? 
• Waarom is de raad hier niet van op de hoogte gesteld? 

Door de Drechtdoorsteek op te nemen in het Werkprogramma Westeinderscheg wordt de 
slagkracht verhoogd en kan gezamenlijk, vanuit het trekkerschap van de provincie Noord-
Holland, worden gewerkt aan het vergroten van de leefbaarheid, recreatiemogelijkheden 
en groenblauwe dooradering rondom Aalsmeer en in de regio. Zoals hierboven benoemd 
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zijn er anders dan een verkenning van opgaven geen besluiten genomen ten aanzien van 
de Drechtdoorsteek. 

In onze optiek had de gemeenteraad van Aalsmeer een besluit moeten nemen 
over het al dan niet doorgaan van de Drechtdoorsteek.  

• Is het college dat met ons eens?  
• Zo ja, waarom is er aan de raad geen besluit voorgelegd?  
• Zo nee, waarom niet? 

Tot op heden is er geen besluit genomen over het al dan niet doorgaan van de DDS. Naar 
aanleiding van een nieuwe situatie, de diverse nationale en regionale opgaven, is gekeken 
of er (nieuwe) nationale en regionale opgaven spelen rondom de DDS. Er heeft dus alleen 
een verdiepende verkenning plaatsgevonden in de vorm van werksessies met ambtenaren 
uit de regio. Door het bureau Defacto is op basis van data op nationale schaal in beeld 
gebracht hoe de verschillende watersysteemaspecten worden beïnvloed door de DDS, aan 
welke maatschappelijke doelen de DDS bijdraagt of dat er sprake is van risico’s? De 
inventarisatie door Defacto is bekostigd door het Coördinatiebureau Groene Hart. 

Vanuit het trekkerschap van de DDS door de provincie Noord-Holland zullen er nog een 
aantal verdiepingen plaatsvinden zoals met betrekking tot een actualisatie van kosten en 
risico’s en een schets van het mogelijke ruimtebeslag van de vaarverbinding, ecologische 
zone en recreatieve gebiedsontwikkeling. De provincie Noord-Holland heeft hier budget 
voor beschikbaar gesteld.  

De verwachting is dat er daarna een goed beeld is van de opgave op basis waarvan 
besloten kan worden of er volgende stappen worden gezet ten aanzien van een mogelijke 
vaarverbinding met recreatieve ontwikkelingen. 

 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Aalsmeer, 
de secretaris, de burgemeester, 
drs. Sj. Vellenga mr. G.E. Oude Kotte 
 
Dit document is elektronisch ondertekend. Zie de elektronische handtekening(en) 
rechtsboven op pagina 1. 
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